
 

16. januar 2006  

  

I medfør af § 36 stk. 1 i Landstingets Forretningsorden fremsætter jeg følgende spørgsmål til 

Landsstyret.  

(Landstingsmedlem, Esmar Bergstrøm,  Demokraterne) 

 

Spørgsmål til Landsstyret: Vedrørende renoveringsbehovet i Grønland. 

a. Har Landsstyret tilvejebragt en oversigt over det samlede renoveringsbehov for bygninger 

og infrastrukturanlæg som tilhører Hjemmestyret? 

b. I fald svaret til spørgsmål a  skulle være et nej, påtænker Landsstyret så at igangsætte 

initiativer, der kan tilvejebringe et overblik  over renoveringsbehovet og i givet fald med 

hvilken tidsramme? 

c. Er der pt. udarbejdet en samlet plan mht. renovering og vedligeholdelse af Hjemmestyrets 

boligmasse og i givet fald med hvilken tidsramme ? 

d. Har Landsstyret udarbejdet en samlet plan og prioriteringsliste mht. renovering og 

vedligeholdelse af skoler og uddannelsesinstitutioner og i givet fald med hvilken 

tidsramme? 

e. Er der tilvejebragt en plan og en prioriteringsliste for  renovering og vedligeholdelse af 

havneanlæg og i givet fald med hvilken tidsramme? 

f. Har Landsstyret udarbejdet et estimat over renoverings og vedligeholdelsesbehovet af 

lufthavnsanlæg? Hvis ja, har Landsstyrets i forbindelse hermed udarbejdet en 

prioriteringsliste for renoveringsindsatsen på dette område og i givet fald med hvilken 

tidsramme? 

g. Har Landsstyret udfærdiget planer over renovering og vedligeholdelse af Hjemmestyrets 

administrationsbygninger og i givet fald med  hvilken tidsramme? 

 

Landsstyrets eventuelle prioritetslister mht. en renoveringsindsats på de ovenanførte områder 

bedes fremsendt til orientering. Derudover ønskes et estimat over de samlede omkostningerne 

ved en indsats på de ovenanførte områder. 

 

Begrundelse: 

 

Da mange af vore bygninger og infrastrukturanlæg er meget forfaldne især i de mindre byer og bygder, 

synes der at være et behov for en generel renoveringsindsats. Forfaldne og nedslidte bygninger er dog 

ikke kun et fænomen i vort lands udkantsområder. Også i de større byer er der mange boliger og 

offentligt ejede bygninger og institutioner, der kunne trænge til en kærlig hånd. Jeg finder det vigtigt, at 

der mere målrettet tages hånd om denne problemstilling. Jeg er bevidst om at anlægs - og 



 

renoveringsfonden i sin tid blev oprettet med dette formål for øje. Tilsyneladende har dette positive 

initiativ ikke i fuldt omfang været tilstrækkeligt til at løfte behovet, hvilket har givet mig anledning til 

at rejse ovenstående spørgsmål. 

 

 

Jeg vil venligst anmode Landsstyret om at fremsende sit  svar senest 30. januar 2006. 


